
مجلسی که در رأس امور نبود؟!

مجلس یازدهم روزهای پایانی خود را می گذراند، 
مجلسی که عملا عصاره فضائل ملت نبود و هیچگاه 

در رأس امور نشد؟!
اینکه چرا این مجلس نتوانســت مجلســی در تراز 
انقلاب اســلامی باشــد، هر چند که خودشــان را 
مجلســی انقلابی می دانند اما عملًا و علناً فقط به 
یــک دلیل مهم که در این نوشــته به آن خواهیم 
پرداخت، تاکنون مغفول مانده اســت و نمی تواند 

مجلسی باشد در خاستگاه مردم و منافع ملی!
بر اســاس آمــار رســمی و قانونی برگــزاری هر 
دقیقــه مجلس،۱۰۰میلیون تومان بــرای مردم و 
کشــور هزینه دارد! یعنی در هر ســاعت جلســه 
مجلس»میلیاردتومان« خرج روی دست بیت المال 
می گذارد. این موضوع را داشته باشید تا برسیم به 

اصل مطلب.
آقای علیرضا ســلیمی عضو هیات رئیســه مجلس 
فعلی در گفت وگویی اظهار داشته است: »طبق آیین 
نامه داخلی مجلس، هر نماینده در طول سال یکماه 
مرخصی دارد و علاوه بر این سی روز، اگر نماینده ای 
بطــور متوالی در صحن و کمیســیون بیش از۱۰۰ 
ساعت غیبت داشته باشد بطور خودکار و بدون طی 
تشریفات مســتعفی شناخته می شود. همچنین در 
طول هــر دوره، مجلــس ۱۴۶۱روز کاری دارد که 
بعضــی از نمایندگان از ایــن ۱۴۶۱روز در مجموع 

کمتر از۱۰۰روز در مجلس حضور داشته اند!«
خــب این فرمایشــات جناب عضو هیات رئیســه 
مجلس بســیار وحشــتناک و فاجعه بار اســت و 
سوال اصلی و کلیدی اینجاست که چگونه می شود 
یک نماینده در طول چهار ســال نمایندگی فقط 

۱۰۰روز در مجلس حضور داشته باشد؟!
با توجه به موضــوع هزینه ۱۰۰میلیونی هر دقیقه 
مجلس و تحمیل چنین هزینه هنگفتی به مردم و 
خزانه کشــور، تکلیف کار چیست و چه کسی باید 

به این تخلفات آشکار رسیدگی کند؟
چگونه می شود نمایندگانی باشند که برای مجلس 

شأنیت و جایگاهی قائل نباشند؟
هر چند که آقای سلیمی باز هم پنهانکاری می کند 
و اســامی و تعداد این نمایندگان را افشا نمی کند 
که خود ظلم به مردم و جامعه است، اما چرا ایشان 
الان که پایان دوره مجلس است چنین حرف هایی 
می زند و در طی چهار سال گذشته خودسانسوری 

کردند و در حق موکلین شان جفا!
اگر ســخنان ایشــان را حمل بر صحت بکنیم که 
صحیح هم هســت، باید از گرداننــدگان مجلس، 
شــورای نگهبان و...سوال کنیم که چگونه می شود 
چنین خطای آشکار و فاحشی در »مجلس رخ داده 
و ناظرین و مدیران مجلس در یک ســکوت کامل 

بسادگی ازکناراین فاجعه گذشته اند؟
اینکــه یک نماینــده اگر۱۰۰ســاعت غیبت کند 
مســتعفی شــناخته می شــود، چگونه اســت که 
نمایندگانی هســتند که فقط  ۱۰۰روز در مجلس 
بوده اند و۱۳۶۱ روز دیگر را غیبت علنی داشــته اند 

و»کک کسی هم نگزیده است؟!
ســوال افکارعمومی این اســت این نمایندگان که 
ظاهراً توانسته اند مجلس انقلابی را بی اهمیت جلوه 
دهند، با کدام پشــتگرمی چنین رفتار و خطایی را 
مرتکب شده و کسی هم آنها را اخراج نکرده است؟
علی ایحال با توجه به ایــن خطاها و بی توجهی ها 
اســت که می گوییم مجلس یازدهم نتوانست در 

راس امور قرار بگیرد و عصاره فضائل ملت باشد!

اولویت اصلی مجلس دوازدهم 
چاره اندیشی برای حل مشکلات باشد

دبیر شــورای نگهبان گفت: برگزیدگان مردم باید 
رقابت های انتخاباتی را پایان یافته بدانند و اولویت 
اصلی شان، چاره اندیشی برای حل مشکلات کشور 

باشد.
آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان در ابتدای 
جلسه روز چهارشــنبه ۲۶ اردیبهشت ۱۴۰۳ این 
شورا در خصوص مرحله دوم انتخابات دوازدهمین 
دوره مجلس شــورای اســلامی که روز جمعه ۲۱ 
اردیبهشت در ۲۲ حوزه انتخابیه برگزار شد، اظهار 
کرد: با مشخص شدن تکلیف ۴۵ کرسی باقی مانده، 
در روزهای آینده شــاهد آغاز بــه کار دوره جدید 

مجلس شورای اسلامی خواهیم بود.
وی خاطرنشــان کرد: فرصت چهارساله نمایندگی 
مردم در مجلس شــورای اسلامی یک نعمت بسیار 
ارزشمند است و نمایندگان باید با تلاش و جدیت 
در انجام وظایــف قانونی خویش، شــکرگزار این 
نعمت باشــند و به نحوی عمل کنند که این دوره 

نمایندگی جزو باقیات الصالحات آنها باشد.
دبیــر شــورای نگهبــان همچنین تاکیــد کرد: 
برگزیــدگان مردم بایــد رقابت هــای انتخاباتی را 
پایان یافته بدانند و اولویت اصلی شان، چاره اندیشی 
برای حل مشــکلات کشــور باشــد و در این راه، 
سیاســت های کلی نظام قانون گذاری که از سوی 
مقام معظم رهبری ابلاغ شده را مدنظر قرار دهند 

و برای اجرایی شدن آنها برنامه ریزی کنند.
آیت الله جنتی در بخــش دیگری از صحبت هایش 
ضمن عرض تبریک به مناسبت دهه کرامت گفت: 
امروز روز بزرگداشــت حضرت احمد ابن موســی 
)ع( شــاهچراغ است و در آســتانه سالروز میلاد با 
برکت امام رضا )ع( نیز قرار داریم. این مناسبت ها 
فرصت های مناسبی برای نشر آموزه های الهی است 

که در سیره بزرگان دینی جلوه گر شده است.

نکتهسنج

رییس جمهــور به وزیر امــور اقتصــادی و دارایی، رییس 
ســازمان برنامه و بودجه و رییــس بانک مرکزی ماموریت 
داد تــا تدابیر لازم برای رفع موانــع تامین مالی مورد نیاز 

صنایع را اتخاذ کنند.
»ســید ابراهیم رئیســی« رئیس جمهور کشــورمان صبح 
چهارشــنبه در جلســه هیأت دولت، با بیان اینکه تأمین 
مالی بخش تولید در سال جهش تولید، از جمله برنامه های 
دولت برای تحقق شــعار سال اســت، وزیر امور اقتصادی 
و دارایی، رئیس ســازمان برنامه و بودجــه و رئیس بانک 
مرکــزی را موظف کرد، با توجه به مشــخص بودن میزان 
منابع مالی در اختیار دولت، تدابیر لازم را برای رفع موانع 
تأمیــن مالی مورد نیاز صنایع اتخــاذ کنند. رئیس جمهور 
همچین با اشاره به نگاه راهبردی دولت به موضوع ساخت 
مســکن در کشور، از وزارت راه و شهرسازی و شهرداری ها 
خواســت، تســریع در ارائه مشــوق های مسکن سازی در 
بافت های فرســوده را دراولویت برنامه های خود قراردهند. 
رفع دغدغده های مردم به عنوان سرمایه گذار و رکن اصلی 
بورس و بازار سرمایه از دیگر تأکیدات رییسی به مسؤولان 

مربوط در جلسه امروز هیأت دولت بود.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به فرا رسیدن سالروز اشغال 
فلسطین و روز نکبت، ایستادگی، پایمردی و مقاومت مردم 
فلسطین به رغم ۷۵ سال ظلم، جنایت، اشغالگری و غارت 

و ویرانی رژیم صهیونیستی را ستود و با بیان اینکه روحیه 
مقاومت، وطن دوستی و دشمن ستیزی در نسل های جدید 
تقویت شــده اســت، ابراز امیداوری کرد بیداری و خیزش 
جهانی شکل گرفته علیه رژیم اشغالگر، به آزادی سرزمین 
فلسطین و بازگشت حاکمیت به مردم فلسطین منجر شود.

پیش از ســخنان رئیســی، وزیر امور اقتصادی و دارایی با 
اشاره به رشد چشــمگیر صادرات محصولات دانش بنیان 
در سال گذشته در راستای تحقق مطالبات رهبری معظم 
انقلاب اســلامی مبنی بر خروج اقتصاد کشور خام فروشی 
گفت: در ســال ۱۴۰۲ صادرات محصــولات دانش بنیان با 

فعالیت بیش از ۵۰۰ شــرکت به رقــم ۲ میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون دلار رســید که با توجه بــه اینکه ارزش صادرات 
هر تنُ از این کالاها دو برابر ارزش متوســط کالاهای دیگر 
است، نشــان روشــنی از خروج تدریجی اقتصاد کشور از 

خام فروشی است.
وزیر آموزش و پرورش نیز گزارشــی از روند آماده ســازی 
زمینه بــرای برگزاری امتحانات نهایــی دانش آموزان ارائه 
کرد و افزود: امســال برای اولین بار در تاریخ کشور از روز 
یکشنبه امتحانات نهایی دانش آموزان پایه دهم، یازدهم و 
دوازدهم به صورت همزمان و متمرکز برگزار خواهد شــد. 
در این فرآیند طی ۲۸ روز ۱۲۰ امتحان در ۶ هزار شــعبه 
در سراســر کشــور برگزار و ۸۰ میلیون برگه امتحانی نیز 

تصحیح خواهد شد.
وزیر جهاد کشــاورزی نیز با اشــاره به آغاز فصل برداشت 
گندم در مناطق گرمســیری از خریــد ۲ میلیون و پانصد 
هزا تن گندم در این مدت زمانی خبر داد و گفت : اســتان 
خوزستان در میان استان های گرمسیر با تولید ۱ میلیون و 

۱۰۰ هزار تنُ گندم رتبه اول را دارد.
وزیــر جهاد کشــاورزی درباره پرداخت مطالبات امســال 
گندمکاران نیز گفت: در این زمینه برای پرداخت مستقیم 
به حســاب ذینفعان پس از برداشــت کامــل محصولات 

برنامه ریزی شده است.
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گزارش

ماموریت به تیم اقتصادی دولت برای رفع موانع مالی صنایع

هدی دهقان  اصغر جهانگیر، ســخنگوی قوه قضاییه 
دیروز در نشســت خبری در پاسخ به سوال سیاست روز 
مبنی بر راهکار قوه قضاییه برای رسیدگی به پرونده هایی 
که با تاخیر در ســازمان تعزیرات مورد رســیدگی قرار 
می گیرد چیســت؟ گفت: ســازمان تعزیــرات از جمله 
ســازمان های ذیل وزارت دادگستری است و وظایف آن 

به  صورت خطی با دستگاه قضایی مرتبط است. 
وی گفــت: درباره مطالباتی که رئیس دســتگاه قضا از 
سازمان تعزیرات داشته باید نکاتی را مطرح کنم؛ نخست 
اینکه کالاهایی که در انبارها هستند و ارزش آنها به پنج 
میلیون تومان می رسد اگر مالک اعتراضی نکند، سازمان 
اموال تملیکی بدون تشکیل پرونده نسبت به این کالاها 
اقدام می کند. در مواردی که زمان زیادی در رسیدگی به 
پرونده ها صرف می شود همین بخش است، زیرا به دلیل 

ارزش کم کالا، مالک مراجعه نمی کند.
ســخنگوی دســتگاه قضا اضافه کــرد: دوم، کالاهایی 
هســتند که ارزش بالاتر از پنج میلیون تومان دارد که 
موارد توسط ضابطین تحویل سازمان مربوطه می شود و 
پرونده ای که تشکیل می شود در حضور متهم به مرجع 
ذیربط ارسال می شــود. در رابطه با این موضوع، برخی 
از این پرونده ها به ســازمان تعزیرات ارســال نشده در 
نتیجه سابقه ای هم در تعزیرات وجود نداشته است. لذا 
با پیگیری هایی که انجام شــده تاکید شد که درباره این 
موارد پرونده تشکیل شــود تا سازمان تعزیرات به موقع 
ورود کند تا کالاها دچار اطاله در سازمان تعزیرات نشود. 
وی افزود: نکته ســوم، احکامی است که در مورد برخی 
پرونده ها توســط تعزیــرات صادر می شــود، برخی آرا 
حضوری و برخی غیرحضوری صادر می شــود. کالاهای 
مربوط به این پرونده ها تا زمانی که احکام قطعی شــوند 
باید معطــل بمانند. همین نکته هــم موجب تاخیر در 
اجرای برخی از این پرونده ها می شــود. برخی اوقات هم 
افراد حکم برائت گرفتند، اخطارهایی داده شده که کالای 
خود را تحویل بگیرند اما صاحبان کالا مراجعه نکرده اند.

جهانگیــر همچنین در پاســخ به ســوالی درباره علت 
غیرعلنی بــودن دادگاه فرزندان معاون اول ســابق قوه 
قضاییه و انتشار برخی اخبار مربوط به آن صرفا از طریق 
یک رسانه، گفت: رسیدگی این پرونده به صورت غیرعلنی 
نیست بلکه به صورت علنی است و افراد می توانند آزادانه 
در دادگاه شــرکت کنند و از موضوعات آن مطلع شوند. 
از طرفی در مورد انتشــار محتویاتی که در دادگاه وجود 
دارد بــا محدودیت و ممنوعیت قانونی روبه رو هســتیم 
زیرا پرونده در حال رســیدگی است و اطلاع رسانی آن با 
شرایطی اســت که قانون پیش بینی کرده است و دادگاه 

اگر مصلحت بداند مطالب آن را منتشر می کند.

 ســخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره نصب 
دوربین در همه دادســرا ها و محاکم بــه منظور ثبت و 
نظارت بر فرایند دادرســی گفت: بر اساس آنچه که در 
سند تحول و تعالی تاکیده شده است، در حال حاضر در 
بهترین شــرایط از نظر ضبط صوت در محاکم هســتیم 
و تقریبا همه شــعب دادگاه ها از امکانات مطلوبی برای 
پوشــش صوتی و تصویری برخوردار هســتند و بخش 
کوچکی از محاکم ممکن است پوشش تصویری نداشته 
باشند و امیدواریم در سال جاری با تامین امکانات لازم 
بتوانیم، در ماه های آینده شــاهد پوشــش صد درصدی 
محاکم باشــیم. وی در پاسخ به این ســوال که درباره 
مســمومیتی که اخیرا در شــیراز شــاهد آن بودیم و  
مسمومیت هایی که ناشــی از مصرف الکل رخ می دهد 
و برخی فوت شــده و عده ای هم مســموم شده اند، آیا 
پرونده قضایی تشکیل شــده و مجازات آنها چه خواهد 
بود؟ گفت: پرونده این موضوع در دادسرای شیراز مطرح 
شده و ســه نفر از متهمان به اتهامات مشارکت در قتل 
به نحو تسبیب و خرید و فروش مشروبات الکلی و شرب 
خمر بازداشــت شــدند و در آن مهمانی ۲۴ نفر حضور 
داشــتند که شــش نفر دچار مســمومیت شدند و یک 
نفر فوت شــده اســت و صاحب این باغ که تهیه کننده 
مشروبات بوده، بازداشت شده و در رابطه با پرونده سایر 
افــراد مرتبط با این پرونده افراد احضار شــدند و محل 

پلمب شده و تحقیقات در حال انجام است. 
جهانگیردر پاســخ به ســوال خبرنــگاری در مورد خبر 
ترخیــص ۴۷ هزار تن روغن غیراســتاندارد که واکنش 
قوه قضاییه را نیز در پی داشــته است، با اشاره به برنامه 
دستگاه قضا درباره برخورد با نقش مخرب خبر کذب در 

برهم زدن آرامش روانی مردم گفت: 
بر اســاس آخریــن گــزارش در خصــوص روغن های 
غیراستاندارد، در حال حاضر هیچ گونه تصمیم گیری به 
عمل نیامده اســت و روغن ها در انبار نگهداری می شوند 
که به زودی تعیین تکلیف درباره آن ها صورت می گیرد. 
همچنیــن در مورد ادعا هایی که از ســوی افراد صورت 
گرفته اســت، باید ابعاد مختلف آن مورد بررســی قرار 

گیرد و سپس اطلاع رسانی شود.
ســخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره پرونده 
توماج صالحی و همدســتان بابــک زنجانی گفت: طبق 
ماده ۱۱۴ قانون مجازات اسلامی، مجازات بابک زنجانی 

تبدیل شده است. 
ســخنگوی قوه قضاییه درباره آخریــن وضعیت پرونده 
کوروش کمپانی گفت: تاکنون پنج هزار و ۳۰۰ شکایت 
علیه این شرکت و این فرد انجام شده است و پرونده این 

فرد در حال رسیدگی است.

جهانگیر در پاسخ به سیاست روز مطرح کرد

 راهکارهای قوه قضاییه 
برای رسیدگی به پرونده های روی زمین مانده تعزیرات

اعضای کابینه ســیزدهم در حاشیه جلسه دیروز هیات 
وزیران با حضور در جمع خبرنگاران به پرسش های آنها 

پاسخ دادند.
علی ســلاجقه رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در 
واکنش به برخی اخبار نسبت به میزان آلودگی رود ارس 
و مضــرات آن، با بیان اینکــه رود ارس را کاملا پایش 
می کنیم، تاکید کرد: آن آلودگی هایی که مطرح هســت 

به هیچ عنوان واقعیت ندارد.
جواد اوجی وزیر نفت با اعــلام اینکه خط لوله فرآورده 
نفتــی از تبریز، خوی تا ارومیه بــه طول ۲۲۲ کیلومتر 
آماده بهره برداری اســت،  توضحــی داد: از این طریق، 
بنزین، نفت گاز و نفت کوره را به راحتی انتقال می دهیم 
و مانــع تردد تانکرهای نفتکش در این مســیر خواهیم 
 بود. ایــن طرح بالغ بر هــزار میلیارد تومــان بار مالی 

داشته است.
وی افزود: همچنین در کیفی ســازی پالایشــگاه تبریز، 
تبدیــل فرآورده های نفت گاز یا گازوئیل به »یورو پنج« 
آماده بهره برداری اســت. روزانه ۵ میلیــون لیتر تولید 
نفت گاز یورو پنج را خواهیم داشت که به بهبود محیط 

زیست و جلوگیری از آلودگی هوا کمک می کند.
محمد اســلامی رییس ســازمان انرژی اتمیبا تشــریح 
نتیجه مذاکراتش با گروسی، گفت: علاوه بر مفاد بیانیه 
مشترک اسفند ۱۴۰۱، حدود نیمی از موارد باقی مانده 
کشــورمان با آژانــس حل و فصل شــد. دو مکان باقی 
مانده هــم در فرآیند حل و فصل قرار دارد. طبق برنامه 
توافق شده، معاونان دو طرف در حال تعامل و گفت وگو 

هستند.
وی با اشــاره به ســخنان گروســی مبنی بــر احتمال 
شــکل گیری فضای جدیــد با ایران، گفــت: بله منظور 
ایشان عملیاتی شــدن همان ســه پاراگرافی است که 
در بیانیه مشــترک اسفند ۱۴۰۱، بین طرفین به امضاء 

رسید.
عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فن آوری اطلاعات از 
افزایش ۹۰ درصدی ظرفیت ارتباطی کشــور از ابتدای 
دولت ســیزدهم تا حال حاضر خبــر داد و گفت: هردو 
هفته تعهدات اپراتورها اعم از ســرعت و پوشــش را در 

وزارت ارتباطات پیگیری می کنیم.
احســان خاندوزی وزیر اقتصاد با اشاره به حاشیه توافق 
مالیاتــی ســازمان امــور مالیاتی و تجــار صنعت طلا، 
گفــت: اعضای صنف طــلا و جواهر معتقدنــد یکی از 
آیین نامه های قاچاق کالا ذیل سامانه جامع تجارت برای 
هم صنفی هایشان مشــکلات را به وجود آورده است که 
با دســتور ویژه رییس جمهور، وزارت صمت اطلاعیه ای 
منتشــر کــرد. مــواردی از آیین نامه مذکــور که برای 
طلافروشــان مشــکلاتی را به وجود آورده بود با رعایت 

مفاد کلی قانون، حذف شد.
عــزت الله ضرغامــی وزیر میراث فرهنگی گردشــگری 

و صنایــع دســتی از رفع یکــی از موانــع پیش روی 
صادرکنندگان صنایع دستی خبر داد.

وی با اشــاره به اینکــه به دولت پیشــنهاد داده بودیم 
که فعالان صنایع دســتی بتواننــد آزادانه هر میزان که 
خواستند صنایع دستی را از کشور خارج کنند و ارز آن 
را وارد کشــور کنند، افزود: در جلسه امروز هیات دولت 
مصوبه بســیار خوبی در خصوص صنایع دستی داشتیم 
که خبر خوب و خوشی برای همه مردم ایران است  و در 
نتیجه آن یکی از موانع صنایع دستی که  موانع صادراتی 

آن است برطرف می شود.
مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرســازی با اشاره به انعقاد 
قرارداد تجهیــز و بهره برداری ۱۰ ســاله فاز اول بندر 
شــهید بهشتی چابهار با شرکت هندی آن را در افزایش 

انگیزه سرمایه گذاری طرفین موثر خواند.
احمد وحیدی وزیر کشــور در پاسخ به پرسشی درباره 
برخــورد با ماموران متخلف فراجا و علت اطلاع رســانی 
نکردن در این زمینه و ایجاد شائبه هایی در اذهان مردم، 
تصریح کرد: طبیعی اســت در هر کاری هر مأموری اگر 
تخلف کند با او برخورد می شود، اما آنچه که شنیدم در 
فضای مجازی درباره یک مورد خاص پخش شــده و در 
آن مورد خاص آنچه توســط فراجا انجام شده این بوده 
که به خانمی تذکر حجاب داده شده، اما در برابر اجرای 
قانون و رعایت حجاب، مقاومت و در واقع خود را برهنه 

کرده است.
وی ادامه داد: نیروی انتظامی با پتویی ایشان را پوشانده 
و طبق ضوابط عمل کرده است، اما آنچه منعکس شده، 
ظاهراً جور دیگری بوده اســت. باید از تقطیع و انحراف 
موضوعــات جلوگیری کرد تا کاری که فراجا براســاس 
موازین قانونی بــه آن عمل کرده، جور دیگری مطرح و 

حاشیه سازی انجام نشود.
علی بهــادری جهرمی ســخنگوی دولــت در خصوص 
مراحل کشــف و معرفی فســاد »چای دبش« در دولت 
گفت: دولت در گزارش دادن این تخلف و جرم پیشــگام 
بوده و با ســرعت تمام همــکاری لازم را دارد، زیرا نگاه 
دولت ضدفساد بوده اســت. در اینجا برخی پرونده ها با 
هم خلط می شــود، برخی پرونده ها که اســم افراد هم 
آمــده جنبه تصمیمات مدیریتــی دارد و در حوزه نهاده 
های اساسی بوده است که منجر به صدور رای جرم شده 
است و حوزه تخلفات فردی است. البته نظر دستگاه های 
نظارتی درون و خارج دولت و حقوقدانان این اســت که 
جرمی اتفاق نیفتاده اســت و تخلف بوده است. دولت با 
جدیت حتما پیشگاه شناسایی با هر فسادی خواهد بود.

علیرضا زاکانی شهردار تهران با اشاره به قرارداد واردات 
اتوبوس، ون و تاکســی های برقی شــهرداری تهران با 
خودروســازان چینی، گفت: شهرداری تهران به ازای هر 
دستگاه اتوبوس، ون و تاکســی برقی چینی ۲۵۰ هزار 

یورو پرداخت می کند.

با دستور ویژه رییس  جمهور مشکل طلا فروشان حل شد

با تصویب افزایش یــک روز به تعطیلی آخر هفته، نمایندگان مجلس با تعطیلی 
شنبه ها موافقت کردند.

پس از ماه ها بحث و بررســی طــرح دولت برای افزایــش تعطیلی  آخر هفتهف 
مجلس شــورای اســلامی که بر سر تعطیلی شنبه یا پنجشــنبه تردید داشت و 
بحث های زیادی هم بر سر آن شدف سرانجام برای تعطیلی شنبه به توافق رسید.
اگر شورای نگهبان این مصوبه را تصویب کند، تعطیلی شنبه های از اواخر خرداد 

قال اجرا است.
  در جلســه علنی دیروز مجلس شورای اســلامی که به ریاست عبدالرضا مصری 
نایب رئیس مجلس برگزار شــد، ادامه رسیدگی به لایحه افزایش تعطیلات آخر 

هفته در دستور کار نمایندگان قرار گرفت.
در جریان بررســی لایحــه اصلاح مــاده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشــوری 
پیشنهادی مبنی بر تعطیلی روز پنج شنبه از سوی سیدمحمدرضا میرتاج الدینی 
نماینده تبریز مطرح شــد که نمایندگان بــا ۷۵ رای موافق، ۱۳۲ رای مخالف و 

۵ رای ممتنع از مجموع ۲۱۷ نماینده حاضر با این پیشنهاد مخالفت کردند.
میرتاج الدینــی در توضیح پیشــنهاد خود اظهار کرد: مــردم از زمان های قدیم 
برایشــان اینگونه بوده که پنج شــنبه ها تعطیل باشد لذا تعطیلی شنبه شرایط را 
اینگونه می کند که انگار سه روز در هفته یعنی پنج شنبه، جمعه و شنبه تعطیل 

است این وضعیت دیگر اصلا با اقتصاد سازگار نیست.
همچنین  علی اکبر علیزاده در موافقت با پیشــنهاد تعطیلی پنجشنبه ها با بیان 
این که ۹۰ درصد تجارت ما با همســایگان است، گفت: مدل تعطیلی همسایگان 
هم مثل خودمان بوده و ربطی به پنج شنبه و شنبه ندارد. جریان غرب گرا موضوع 

تعطیلی شــنبه را مطرح کرده اســت اگر به فکر دین مردم هستیم پنج شنبه ها 
تعطیل باشد و اگر به فکر دین مردم نیستید هرکاری خواستید بکنید.

از طرف دیگر محســن پیرهادی نماینده تهران به عنوان مخالف این پیشــنهاد 
اظهار کرد: با تعطیلی روز پنج شنبه عملا چهار روز تعامل ما با دنیا قطع می شود 
کسانی درباره تعطیلی پنج شــنبه صحبت می کنند که کاری در حوزه اقتصادی 
نکرده انــد.  در نهایت نمایندگان ضمن موافقت با تبصره ۳ لایحه، تصویب کردند 
که روزهای جمعه و شــنبه به عنوان تعطیلات پایان هفته باشــد البته باید این 

مصوبه به تایید شورای نگهبان برسد.
تبصره ۳ لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته به شرح زیر است:

تبصره ۳- تمامی دســتگاههای اجرائی اعم از ســتادی و اســتانی به استثنای 
واحدهای نظامی انتظامی و امنیتی و بخش عملیاتی واحدهای خدمت رســانی 
از قبیل بیمارســتانها مراکز بهداشــتی درمانی مراکز بهزیستی بانک ها و اماکن 
ورزشی موظفند ساعات کار خود را در پنج روز هفته از روز یکشنبه تا پنج شنبه 
تنظیم نمایند فهرســت کامل بخش عملیاتی واحدهای خدمات رسانی موضوع 
این تبصره ظرف مدت سه ماه از تاریخ لازم الاجرا شدن این قانون توسط سازمان 

اداری و استخدامی کشور تهیه و به تصویب هیات وزیران می رسد.

در ادامه جلســه علنی ، درجریان بررســی جزییات لایحه اصلاح ماده ۸۷ قانون 
مدیریت خدمات، تبصره های ۱ و ۲ این ماده هم تصویب شد.

بر این اساس ســاعت کاری کارمندان دولت به ۴۰ ساعت در هفته کاهش پیدا 
می کند؛ این مصوبه در صورت تایید شورای نگهبان اجرایی می شود.

 امروز همچنین با تصویب مجلس، سازمان اداری و استخدامی کشور موظف شد 
متناسب با تغییرات فناوری و در شرایط اضطرار، ساعت کار و نحوه ارائه خدمت 
و تقویم آموزشــی مدارس و مراکز آموزش عالی را تهیه کرده و به تصویب هیات 

وزیران برساند.
در بخش دیگری از جلســه علنی دیروز، نمایندگان به بررســی ایرادات شورای 
نگهبان در طــرح اصلاح قانون نظام صنفی کشــور پرداختند و ایرادات طرح را 

برطرف کردند.
همچنین گزارش کمیسیون اقتصادی درباره لایحه موافقتنامه تجارت ترجیحی 
بین دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری اندونزی بررسی و با کلیات 

و جزئیات این لایحه موافقت شد.
در مصوبــه ای دیگــر، نمایندگان مجلس بندی از لایحه بودجه ســال جاری را 
تصویــب کردند کــه به موجب آن معافیت های قانونی شــرکت های بورســی و 
صندوق های سرمایه گذاری در سال ۱۴۰۳ حذف نمی شود. در جریان رسیدگی 
به گزارش کمیسیون اقتصادی درباره طرح یک فوریتی اصلاح قانون بودجه  سال 

۱۴۰۳ کل کشور هم  با اصلاح جداول این لایحه موافقت شد.
درادامه یکی از اعضای هیات رییسه مجلس طرح استفساریه ماده ۴۴ قانون بانک 

مرکزی را به صورت عادی اعلام وصول کرد.

مجلس با تعطیلی شنبه ها موافقت کرد

از یکشنبه!

فرهاد خادمی

خبـــر


